
  P R O T O K Ó Ł   NR  XXVII/2017 

z posiedzenia sesji Rady Gminy KROŚCIENKO WYŻNE 

sporządzony w dniu 11 sierpnia 2017 roku 

 
 

Posiedzenie rozpoczęło się o godz. 1300 i trwało do godz. 1355. 

  
 

Siedzibą posiedzenia była sala konferencyjna Urzędu Gminy Krościenko Wyżne. 

 

Obecni radni wg załączonej listy obecności. Obecnych 15 radnych (wszyscy obecni). 

 

W posiedzeniu uczestniczyli także: 

      - Jan Omachel 

      - Grażyna Rugiełło 
 

(lista obecności w załączeniu) 

 - Wójt Gminy Krościenko Wyżne, 

- Skarbnik Gminy Krościenko Wyżne. 

 

 

 Wójt Gminy Krościenko Wyżne, 

 

 

Proponowany porządek obrad:  
 

1. Otwarcie obrad. 

2. Stwierdzenie prawomocności obrad. 

3. Przyjęcie porządku obrad. 

4. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości gruntowej. 

5. Podjęcie uchwały w sprawie zabezpieczenia środków finansowych na realizację zadania 

pn. „Budowa budynku użyteczności publicznej w Pustynach”. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w uchwale budżetowej Gminy Krościenko Wyżne  

na 2017 rok. 

7. Wolne wnioski, interpelacje i zapytania. 

8. Zamknięcie sesji. 

 

Ad. 1 

 Rozpoczynając XXVII nadzwyczajną sesję Rady Gminy Krościenko Wyżne 

Przewodniczący Rady – Antoni Dębiec otworzył obrady, powitał wszystkich radnych oraz 

obecnych na posiedzeniu. 

 

Ad. 2 

 W drugim punkcie proponowanego porządku obrad prowadzący posiedzenie – Antoni 

Dębiec na podstawie listy obecności stwierdził, że na sesji można podejmować prawomocne 

uchwały. Zauważył, że w sesji uczestniczy 15 radnych. 
 

Ad. 3 

 Następnie przystąpiono do przyjęcia proponowanego porządku obrad. 
 

Wójt Gminy złożył wniosek o zmianę proponowanego porządku obrad, tj. aby: 
 

1) wykreślić punkt 5 i w jego miejsce realizować punkt w brzmieniu: 

 

„5. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zaciągnięcie zobowiązania na realizację 

zadania pn. „Budowa budynku użyteczności publicznej w Pustynach”. 
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Wójt Gminy – Jan Omachel wyjaśnił, że po przeanalizowaniu wcześniejszego projektu 

uchwały wprowadzono zmiany w postaci ujęcia tematu zabezpieczenia środków na realizację 

przedmiotowego zadania jako zobowiązania obejmującego przyszłoroczny budżet,  

aby zgodnie z przepisami ustawy prawo zamówień publicznych nie dzielić przedmiotu 

zamówienia na części. Zaznaczył, że kwoty w stosunku do wcześniejszego projektu nie 

ulegają zmianie, w związku z czym efekt końcowy wprowadzonego projektu zakłada 

identyczne założenia. 

 

2) pozostałe punkty porządku obrad realizować zgodnie z kolejnością uwzględniającą 

proponowaną zmianę. 

 

Radni nie złożyli wniosków o zmianę proponowanego porządku obrad, wobec  

czego Przewodniczący Rady przystąpił do przegłosowania wniosku złożonego przez  

Wójta Gminy tj.: 
 

1) wprowadzenia pkt 5 w brzmieniu:  

 

„5. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zaciągnięcie zobowiązania na realizację 

zadania pn. „Budowa budynku użyteczności publicznej w Pustynach.” 

 

W głosowaniu jawnym uczestniczyło 15 radnych: 

- „za” głosowało 15 radnych (jednogłośnie), 

- „przeciw” – 0 radnych, 

- „wstrzymało się” od głosu 0 radnych. 
 

Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że poprawka została przyjęta. 

 

Następnie Przewodniczący Rady Gminy przystąpił do przegłosowania całości porządku 

obrad. W głosowaniu jawnym uczestniczyło 15 radnych: 

- „za” głosowało 15 radnych (jednogłośnie), 

- „przeciw” – 0 radnych, 

- „wstrzymało się” od głosu 0 radnych, 
 

wobec czego przyjęto porządek obrad XXVII nadzwyczajnej Sesji Rady Gminy 

Krościenko Wyżne. 

 

Ad. 4. 

 W punkcie czwartym porządku Rada przystąpiła do rozpatrzenia projektu uchwały  

w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości gruntowej. 

 

Wójt Gminy – Jan Omachel przedstawił projekt uchwały (projekt w załączeniu). 

Wytłumaczył, że nabycie dotyczy nieruchomości gruntowej, która stanowi rów pomiędzy 

ulicą Grunwaldzka a parkiem leśnym Dębina. Objaśnił, że przedmiotowa nieruchomość  

o powierzchni 0,1551 ha stanowi współwłasności 8 osób. Poinformował, że współwłaściciele 

tej nieruchomości zwrócili się z prośbą, aby przy okazji remontu ulicy Grunwaldzkiej gmina 

przejęła ten rów i zabudowała go wykorzystując betony, które zostały wyjęte w trakcie 

przebudowy drogi. Zaakcentował, że podjęcie uchwały w konsekwencji umożliwi przejęcie 

nieruchomości, następstwem czego będzie zakręgowanie rowu. 

 

W otwartej dyskusji radny Paweł Lorens dopytał, czy stan wyjętych betonów nadaje się do 

ponownego wykorzystywania. 
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Wójt Gminy – Jan Omachel poinformował, że stan tych betonów jest dobry. Zaznaczył, iż jest 

ich na tyle, aby wybrać te mniej zniszczone i obudować rów. Nadmienił, że sprawa ta była też 

konsultowana z inspektorem nadzorującym przebudowę ulicy Grunwaldzkiej. 

 

Więcej głosów w dyskusji nie zabrano, w związku z czym Przewodniczący Rady zarządził 

głosowanie. W głosowaniu jawnym uczestniczyło 15 radnych: 

- „za” głosowało 15 radnych (jednogłośnie), 

- „przeciw” – 0 radnych, 

- „wstrzymało się” od głosu 0 radnych, 

 

wobec czego Rada Gminy Krościenko Wyżne podjęła UCHWAŁĘ NR XXVII/ 203 /2017  

w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości gruntowej (uchwała w załączeniu). 

 

Ad. 5 

Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zaciągnięcie zobowiązania na 

realizację zadania pn. „Budowa budynku użyteczności publicznej w Pustynach.” 

 

Wójt Gminy – Jan Omachel przedstawił projekt uchwały (projekt w załączeniu). Tytułem 

wprowadzenia poinformował, że w przetargu na budowę budynku w Pustynach wpłynęło 

łącznie 3 oferty. Wytłumaczył, iż w postępowaniu wybrano najkorzystniejszą z punktu 

widzenia kryteriów oceny ofertę złożoną przez wykonawcę, opiewającą na kwotę 1 mln  

221 tys. zł. Zaznaczył, iż podpisanie umowy wymaga zgody na zaciągnięcie zobowiązania na 

2018 rok w wysokości 792 430,61 zł, bowiem realizacja inwestycji wykracza poza rok 

budżetowy, gdyż zadanie będzie realizowane w dwuletnim cyklu. Zauważył, że Rada może 

ustalić wielkość zobowiązań przekraczających granicę ustaloną w budżecie roku bieżącego. 

Uzupełnił, że takie rozwiązanie jest zgodnie z wymogami ustawy - Prawo zamówień 

publicznych, zabraniającej dzielenia zamówienia na części i tym samym umożliwi zawarcie 

umowy na całkowitą wartość zadania. Jednocześnie poinformował, że zabezpieczone środki 

finansowe obejmują również wynagrodzenie inspektora sprawującego nadzór inwestorski. 

 

W otwartej dyskusji Przewodniczący Rady – Antoni Dębiec poprosił o przedstawienie funkcji 

jakie będzie spełniał budynek. Jednocześnie poprosił o udostępnienie projektu, celem 

zobrazowania zakresu przedsięwzięcia. 

 

Wójt Gminy – Jan Omachel poinformował, że projekt obejmuje budowę budynku 

dwupoziomowego. Zobrazował, że na parterze budynku zostały przewidziane pomieszczenia 

na gabinety dla służby zdrowia, łącznie z zapleczem sanitarnym i socjalnym. Uzupełnił,  

że z drugiej strony budynku przewidziano wejście oddzielne, gdzie przewidziano 

pomieszczenia dla potrzeb klubu sportowego z Pustyn. Dopowiedział, że z kolei na piętrze 

zaprojektowano duże pomieszczenia w celu urządzenia świetlicy ogólnodostępnej oraz po 

przeciwnej stronie aneks kuchenny wraz z magazynkiem i zapleczem sanitarnym do 

wykorzystania dla koła gospodyń wiejskich w Pustynach. Ponadto przekazał do wglądu 

radnym projekt budynku oraz kosztorys inwestorki zadania. 

 

Radny Paweł Lorens zapytał, czy inwestycja ta planowana jest na działkach, które zakupiono 

w ciągu ostatnich dwóch lat. 

 

Wójt Gminy – Jan Omachel potwierdził zapytanie radnego i wskazał, że jest to pierwsza 

działka za placem zabaw w Pustynach. 

 

Radny Paweł Lorens dopytał o drogę dojazdową do tej nieruchomości. 
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Wójt Gminy – Jan Omachel poinformował, że działka ta posiada dojazd, bowiem została 

zakupiona łącznie z udziałem w drodze. 

 

Radny Paweł Lorens dopytał się odnośnie kwestii parkingu. 

 

Wójt Gminy – Jan Omachel wytłumaczył, że parking został również przewidziany. 

Nadmienił, że całość zadania to łączny koszt urządzenia parkingu, zagospodarowania terenu  

i oddania budynku pod tzw. klucz. 

 

Radny Krzysztof Ronowski zapytał o kwestię perspektywy wykorzystania nowego budynku. 

Zauważył, że do tej pory młodzieżowa świetlica mieściła się budynku Ochotniczej Straży 

Pożarnej. Radny wytłumaczył, że w pytaniu chodzi o zobrazowanie układu wykorzystania 

nowo wybudowanego budynku i budynków jaki już znajdują się w jego otoczeniu. Zwracając 

się do Wójta zapytał, czy kwestia wykorzystania tych pomieszczeń była przedmiotem 

rozmów z osobami bezpośrednio zainteresowanym tj. mieszkańcami, kołem gospodyń 

wiejskich czy klubem. 

 

Wójt Gminy – Jan Omachel zorientował, że w chwili obecnej organizacje takie jak koło 

gospodyń wiejskich oraz klub sportowy nie mają pomieszczeń, w których mogą realizować 

działalność statutową. Jednocześnie zakomunikował, że świetlica młodzieżowa nie zostanie 

przeniesiona do zaprojektowanego budynku. Nadmienił, że nowe pomieszczenie świetlicowe 

może pełnić funkcje usługowe dla potrzeb mieszkańców, jak na przykład organizacja spotkań 

lub przyjęć. Odnosząc się do pytania dotyczącego rozmów z mieszkańcami wytłumaczył,  

że tematy te były poruszane między innymi w trakcie spotkań z radą sołecką oraz na zebraniu 

wiejskim w Pustynach. 

 

Radny Zdzisław Omachel zapytał, o późniejsze koszty związane z utrzymaniem  

i funkcjonowaniem takiego budynku. 

 

Wójt Gminy – Jan Omachel objaśnił, że koszty te będą na podobnym poziomie jak  

w budynkach obecnie funkcjonujących w gminie. 

 

Radny Edward Marszałek odnosząc się do przedstawionego projektu wyraził zadowolenie, 

bowiem jak zaznaczył udostępniając projekt przed realizacją zadania można wyrazić opinię. 

Jednocześnie dopytał i poprosił o sprawdzenie miejsca na strychach. Dodał, że jest to już 

kolejny obiekt na Krościenku, gdzie pomieszczenia strychowe nie są wykorzystane.  

W tym kontekście podsunął propozycję podniesienia murku, aby dzięki temu przy tej samej 

kubaturze ograniczyć spad dachu i uzyskać lepszą tj. większą użytkowność lokali. 

 

Radny Janusz Szmyd dopowiedział, że dla naszego regionu takie rozwiązania nie są  

w tradycji, bowiem większość budynków ma dachy strzeliste. Radny dopytał, czy projekt 

budynku został zatwierdzony i odebrany przez komisję. 

 

Wójt Gminy – Jan Omachel poinformował, że wykonana dokumentacja została odebrana 

przez stałą komisję ds. odbiorów zadań, jaka został powołana i funkcjonuje w gminie  

w związku z zarządzeniem normującym te zagadnienia. 

 

Więcej głosów nie zabrano. 
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Po zapoznaniu się z dokumentacją projektową budynku przez radnych Przewodniczący Rady 

zarządził głosowanie nad przyjęciem projektu uchwały. W głosowaniu jawnym uczestniczyło 

15 radnych: 

- „za” głosowało 12 radnych, 

- „przeciw” – 0 radnych, 

- „wstrzymało się” od głosu 3 radnych, 

 

wobec czego Rada Gminy Krościenko Wyżne podjęła UCHWAŁĘ NR XXVII/ 204 /2017  

w sprawie wyrażenia zgody na zaciągnięcie zobowiązania na realizację zadania 

pn. „Budowa budynku użyteczności publicznej w Pustynach (uchwała w załączeniu). 

 

Ad. 6 

 Następnie Rada przystąpiła do podjęcia uchwały w sprawie zmian w uchwale 

budżetowej Gminy Krościenko Wyżne na 2017 rok. 

 

Skarbnik Gminy – Grażyna Rugiełło przedstawiła projekt uchwały wg zwiększeń oraz 

zmniejszeń w poszczególnych działach, rozdziałach i paragrafach klasyfikacji budżetowej 

(projekt w załączeniu). W szczególności stwierdziła ona, że: 

1) zwiększa się plan dochodów i wydatków budżetu o kwotę 164 221,00 zł w dziale 600 - 

Transport i łączność /środki pochodzące z dotacji na zadanie inwestycyjne przebudowa  

ul. Grunwaldzkiej/. 

2) zwiększa się plan dochodów budżetu o kwotę 289 250,00 zł, w tym: 

a) w dziale 010 - Rolnictwo i łowiectwo w kwocie 37 000,00 zł - dochody majątkowe; 

b) w dziale 756 - Dochody od osób prawnych, od osób fizycznych i od innych jednostek 

nieposiadających osobowości prawnej oraz wydatki związane z ich poborem w kwocie 

252 250,00 zł. 

3) zwiększa się plan wydatków budżetu o kwotę 289 250,00 zł, w tym: 

a) w dziale 010 - Rolnictwo i łowiectwo w kwocie 37 000,00 zł – wydatki inwestycyjne na 

zadanie: „Budowa i modernizacja dróg dojazdowych do gruntów rolnych w obrębie 

działki nr 3731/4”; 

b) w dziale 600 - Transport i łączność w kwocie 125 250,00 zł, w tym wydatki na zadania 

inwestycyjne: 

- Przebudowa drogi gminnej nr 114906R ul. Wspólna – 111 000,00 zł, oraz 

- Budowa i modernizacja dróg dojazdowych do gruntów rolnych w obrębie działki  

nr 3731/4 – 14 250,00 zł; 

c) w dziale 700 - Gospodarka mieszkaniowa w kwocie 127 000,00 zł z przeznaczeniem na 

zadanie inwestycyjne „Budowa budynku użyteczności publicznej w Pustynach”. 

4) zmniejsza się plan wydatków budżetu o kwotę 81 000,00 zł, w tym: 

a) w dziale 700 - Gospodarka mieszkaniowa w kwocie 13 000,00 zł z zadania 

inwestycyjnego pn: „Zagospodarowanie terenu przy pomniku – GRUNWALD”; 

b) w dziale 921 - Kultura i ochrona dziedzictwa narodowego w kwocie 68 000,00 zł,  

z zadania inwestycyjnego pn: „Zagospodarowanie terenu przy Domu Ludowym  

w Krościenku Wyżnym”. 

5) zwiększa się plan wydatków budżetu o kwotę 81 000,00 zł, w tym: 

a) w dziale 600 - Transport i łączność w kwocie 8 000,00 zł na zadanie pn. „Rozwój 

transportu niskoemisyjnego na obszarze Miejskiego Obszaru Funkcjonalnego Krosno”; 

b) w dziale 700 - Gospodarka mieszkaniowa w kwocie 42 000,00 zł na zadanie pn. 

„Przebudowa i zagospodarowanie terenu w sąsiedztwie Pomnika Grunwaldzkiego  

i centrum miejscowości Krościenko Wyżne”; 

c) w dziale 801 - Oświata i wychowanie w kwocie 31 000,00 zł, w tym: 

„Zagospodarowanie terenu wokół Szkoły Podstawowej w Krościenku Wyżnym”. 
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W otwartej dyskusji radny Edward Marszałek dopytał, czy modernizacja drogi rolniczej 

dotyczy tzw. „Omachlówki”. 

 

Wójt Gminy – Jan Omachel wytłumaczył, że zadanie to nie dotyczy tej drogi. Wyjaśnił,  

że jest to kontynuacja prac jakie zostały wykonane w roku ubiegłym w ramach przebudowy 

drogi rolniczej. Poinformował, że przedmiotem prac jest dokonanie połączenia drogi przy 

ulicy Południowej z drogą przy ulicy Księżej. 

 

Radny Edward Marszałek zapytał o długość odcinka i formę w jakiej będzie robiona ta droga. 

 

Wójt Gminy – Jan Omachel poinformował, że prace obejmują korytowanie rowu  

i wyklińcowanie całego odcinka, o którym wyżej była mowa. 

 

Radny Edward Marszałek odnośnie zadania pn. „Zagospodarowanie terenu wokół Szkoły 

Podstawowej w Krościenku Wyżnym”, obejmującego przebudowę ogrodzenia szkoły zwrócił 

uwagę na niezamykającą się furtkę. Dopytał, czy zaplanowane prace obejmują swoim 

zakresem ten przedmiot. 

 

Wójt Gminy – Jan Omachel poinformował, że furtka jest barana pod uwagę i zostanie 

wymieniona na nową, podobnie jak cały ciąg ogrodzenia. 

 

Radny Edward Marszałek dopytał, czy również brama została w tym przewidziana, bowiem 

jest ona nieprzejezdna. 

 

Wójt Gminy – Jan Omachel wytłumaczył, że brama została także ujęta, dodatkowo udało się 

poszerzyć słupki, na których jest ona posadowiona. 

 

Więcej głosów w dyskusji nie zabrano, w związku z czym Przewodniczący Rady zarządził 

głosowanie. W głosowaniu jawnym uczestniczyło 15 radnych: 

- „za” głosowało 15 radnych (jednogłośnie), 

- „przeciw” – 0 radnych, 

- „wstrzymało się” od głosu 0 radnych, 

 

wobec czego Rada Gminy Krościenko Wyżne podjęła UCHWAŁĘ NR XXVII/ 205 /2017  

w sprawie zmian w uchwale budżetowej Gminy Krościenko Wyżne na 2017 rok  
(uchwała w załączeniu). 

 

Ad. 7 

Rada przystąpiła do realizacji punktu w brzmieniu: „Wolne wnioski, interpelacje 

i zapytania”. 

 

Przewodniczący Rady - Antoni Dębiec zwrócił uwagę na dość mocno zieleniące się chodniki. 

 

Wójt Gminy – Jan Omachel poinformował, że prace związane z opryskiwaniem chodników  

są w trakcie realizacji. 

 

Radny Paweł Lorens zwrócił się z prośbą, aby w przyszłorocznym budżecie zastanowić się 

nad wykończeniem ulicy Kasztanowej w kierunku Krosna i porozmawiać w tym temacie  

z powiatem. 
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Wójt Gminy – Jan Omachel wytłumaczył, że ma tę sprawę na względzie. Wspomniał,  

że liczył na wykonanie tego odcinak jeszcze w tym roku, lecz ze względu na ogłoszone 

postępowania przetargowe w powiecie zabrakło środków na wykończenie tego fragmentu 

drogi. Poinformował, że jest zgoda ze strony powiatu, aby wspólnymi siłami zrealizować  

to zadanie, którego koszt to około 200 - 250 tys. zł. Podsumował, że przy założeniu 

partycypowania gminy w połowie tych kosztów zadanie jest możliwe do wykonania  

w następnym roku budżetowym. 

 

Radny Paweł Lorens zawnioskował o zwrócenie się do dzielnicowego w celu realizowania  

i przeprowadzania bardziej intensywnych kontroli w lesie Dębina od strony sklepu. 

 

Wójt Gminy – Jan Omachel wytłumaczył, że miesiąc temu rozmawiał w tej sprawie  

z dzielnicowym, który zgłosił to miejsce jako punkt szczególnego zagrożenia. Dopowiedział, 

że jeszcze raz ponowi interwencje w sprawie kontrolowania tego obszaru. 

 

Radny Wiesław Gomółka dopytał w kwestii boiska przy placu zabaw w Pustynach. 

 

Wójt Gminy – Jan Omachel zakomunikował, że przygotowany projekt boiska jest w trakcie 

przygotowania dokumentacji wymaganej do uzyskania pozwolenia na budowę. 

 

Radny Wiesław Gomółka zaznaczył, że pytanie to związane jest z okolicznością 

współfinansowania zadania w ramach środków stanowiących fundusz sołecki Pustyn  

i związanych z tym terminów realizacji przedsięwzięcia. 

 

Wójt Gminy – Jan Omachel uzasadnił, że w chwili obecnej nie ma podstaw do dokonywania 

zmiany przeznaczenia środków stanowiących fundusz sołecki. Objaśnił, że zmianę 

przedsięwzięcia lub jego zakresu można dokonać do końca października bieżącego roku. 

Podkreślił, że kwestia dokonania ewentualnych zmian jest brana pod uwagę, ze względu na 

obowiązujące w tym zakresie terminy. Jednocześnie wskazał, że zadanie to nie straciło na 

aktualności, bowiem w chwili obecnej na jego realizację w budżecie gminy zabezpieczono 

kwotę 50 tys. zł. 

 

Więcej głosów nie zabrano. 

 

Ad.8 

 W ostatniej części posiedzenia, wobec wyczerpania porządku obrad Przewodniczący 

Rady Gminy Krościenko Wyżne - Antoni Dębiec podziękował wszystkim obecnym za udział 

w posiedzeniu, a następnie zamknął XXVII sesję Rady Gminy Krościenko Wyżne. 

 

Na tym protokół zakończono i podpisano. 

 

Protokołował: 

 Łukasz Lorens 

 

        PRZEWODNICZĄCY RADY 

         mgr Antoni Dębiec 


